
Máte za sebou čtyři roky práce v zastupitel-
stvu. Jak toto období hodnotíte?
Radomil: Jako období klidné spolupráce. 
V komunální politice jsem již řadu let, ale takto
věcné a racionální zastupitelstvo nepamatuji. 
Ale aby to nevypadalo, jako procházka růžovou
zahradou. Covid-19 a letošní konflikt na Ukrajině
nám připravil a připravují opravdu horké chvíle.
Josef: Většina jednání byla vstřícná a konstruk-
tivní, bez podrazů a snahy zviditelnit se za kaž-
dou cenu. Pracovali jsme, informovali veřejnost 
a sbírali názory občanů. Bohužel jsme museli
řešit i věci, které před čtyřmi lety nikdo nečekal.
Petr: Oceňuji především kolegiální přístup 

a ochotu všech ponížit svá ega ve prospěch 
společného cíle, jímž je ona „naše ještě lepší
Litomyšl“.

Jste spokojení s tím, co se podařilo udělat?
Jak se vám v Litomyšli žije?
Radomil: Jsem moc rád, že jsme investovali
hodně peněz do údržby společného majetku.
Alena: Podařilo se vybudovat nový sběrný dvůr 
a významně se pokročilo v přípravě dálnice D35.
Josef: Patřím ke spokojeným patriotům, kteří
mají rádi atmosféru, ale zároveň i klídek našeho
města.

Společně pro Litomyšl!

Naši zastupitelé - Josef Štefl, Petr Jiříček, Alena Fiedlerová, Martin Šorf a Radomil Kašpar.
Společně s dalšími kandidáty jsme připraveni pracovat pro naši krásnou Litomyšl.
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A co se tedy podařilo konkrétně? Třeba tři
projekty, které vám osobně udělaly radost?
Radomil: To jsme se pokusili vypíchnout na jedné
z následujících dvoustran. Pokud musím vybrat
jen tři, tak nový sběrný dvůr, park na ulici 
Z. Kopala a bezbariérový nadchod přes I/35.
Alena: MHD pro seniory zdarma, opravy chodníků
a silnic (třeba Zahájská a kolem hřbitova), 
zahájení výstavby nového bydlení u nemocnice.
Martin: Posílila se rekreační funkce Černé hory,
vybudovala se cyklostezka spojující Husovku 
s Vertexem, zrekonstruovala se a otevřela nová
sportoviště.

Něco se určitě ale taky nepovedlo...
Radomil: Dlouhodobě se nám nedaří získat 
dotaci na výstavbu nového domova pro seniory. 
Je ale také pravdou, že jsme za ty poslední roky
našetřili na jeho výstavbu 86 milionů korun.
Alena: I přes navýšení parkovacích míst ve
městě, hlavně v areálu nemocnice, zůstává 
parkování jedním z problémů Litomyšle.
Josef: Nepodařilo se nám dohodnout 
se na prodeji vily Klára. Tu jsme od kraje kupovali
právě proto, abychom mohli ovlivnit její budoucí
náplň. Tak třeba příště.
Petr: Chybí nám větší nabídka nájemních bytů.

Čemu se chcete věnovat v období 2022-
2026?
Radomil: Hlavním tématem je udržení kvality 
života v Litomyšli. Jinak připravujeme řadu 
důležitých projektů: domov pro seniory, 
revitalizaci rodného bytu Bedřicha Smetany,
úpravu veřejného prostoru na náměstí u jeho
sochy, rekonstrukci knihovny, domu U Rytířů 
a řadu dalších.

Alena: Péči o seniory a sociálním službám. 
To je moje téma a myslím si, že právě tam 
má smysl směřovat energii a elán.
Josef: Školství, sport, volný čas. Za důležité
považuji i informování veřejnosti o tom,
co radnice chystá, jako tomu bylo například 
v případě prodeje vily Klára.
Martin: Asi bych každého překvapil, kdybych 
řekl něco jiného než sportu a činnosti 
ve sportovní komisi. Nebudu tedy překvapovat 
a stojím si za tvrzením, že Litomyšl je i městem
sportu a budu se snažit, aby sportovci měli dobré
podmínky pro své aktivity.
Petr: Rád bych se zasadil o udržení vysoké kvality
litomyšlských škol. A také o posílení významu
kultury v Litomyšli jako nedílné součásti spole-
čenského dění.

A co Litomyšlanům nabízíte?
„ZKUŠENOSTI nutné k řízení města.“ - Radomil
„SPOLEHLIVOST, bez níž se nic neudělá.“ - Alena
„ODHODLÁNÍ řešit nepopulární věci.“ - Josef
„NASAZENÍ nejenom na hřišti.“ - Martin

VOLTE ČÍSLO 3!
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Náš program, který Vám předkládáme, vychází 
z dlouhodobé znalosti každodenního života 
v našem městě. V některých věcech se stále 
opakuje, ale jsme přesvědčeni, že to není špatně.

Všichni chceme především v budoucích čtyřech
letech přispět k udržení kvality života v naší 
milované Litomyšli.

Správa majetku města, ekonomika, investice
• údržba, údržba, údržba… město má majetek 
za více než 2 miliardy a je potřeba se o něj starat
• dokončíme zahájené investice a budeme 
aktivně připravovat realizaci dalších projektů
(městská knihovna, revitalizaci pomníku 
a rodného bytu Bedřicha Smetany a další)
• budeme řádné splácet úvěry a bránit neúčel-
nému zadlužování 
• zachováme dotační titul na opravy nemovitostí
na náměstí 
• v oblasti nových investic preferujeme výstavbu
nového domova pro seniory
• podpoříme snižování energetické náročnosti
budov a využívání obnovitelných zdrojů energií 
v městských objektech

Bydlení, životní prostředí, doprava 
• dotáhneme přípravu dalších rozvojových ploch
pro individuální výstavbu a podpoříme výstavbu
bytů s dotovaným nájemným
• přispějeme na nákup domácích kompostérů 
na likvidaci zahradního odpadu
• budeme prosazovat řešení modrozelené infra-
struktury, která budou ekologická a vstřícná 
k životnímu prostředí (zadržování vody v krajině,
aktivní mobilita)
• budeme řešit parkování v centru města 
• podpoříme vznik a provoz STK 

• opět se budeme zabývat stavem prodejních
míst na podsíních

Práce – udržitelná zaměstnanost
• vyhledáváním nových vhodných ploch podpo-
říme místní podnikatele
• vybudujeme parkovací místa v průmyslové zóně
• nastavili jsme smysluplnou zaměstnanost 
v městských organizacích, kterou chceme 
i nadále udržet 

Zdravotnictví a sociální služby
• budeme dělat vše pro zachování nemocnice 
se stejným rozsahem kvalitní odborné péče
• zachováme dostupnost sociálních služeb 
pro potřebné občany všech věkových kategorií

Školství, vzdělávání a sport
• budeme nadále dbát na moderní vybavení 
našich škol i školek 
• podpoříme aktivity, které nabízejí smysluplné 
využití volného času nejen dětí a mladých lidí 
• podpoříme sportovní kluby a především 
sportující mládež

Spolková činnost, kultura a rozvoj občanské
společnosti
• zachováme dotace pro kulturní a spolkový život  
• chceme být otevřenou radnicí a komunikace 
s občany je pro nás důležitá
• budeme využívat nová komunikační média 
• tradičně podpoříme i integrované obce

Naše vize 2022-2026

NEBUDEME UTRÁCET MĚSTSKÉ PENÍZE
ZA NESMYSLY A ZBYTEČNOSTI

Co
  m

ůž
em

e 
sp

ol
eč

ně
 z

ař
íd

it?



NOVÝ PARK NA Z. KOPALA. Stovky stromů a další
zeleně, zároveň pomůže zadržet vodu v krajině.

ROZŠÍŘENÝ SBĚRNÝ DVŮR. Snadno a zdarma 
se v něm můžete zbavit většiny odpadů.

INVESTICE DO MÍSTNÍCH ŠKOL A ŠKOLEK. 
Stavební úpravy i nové vybavení za více než 60 milionů.

OPRAVY ULIC A CHODNÍKŮ. Například kompletně
rekonstruovaná Zahájská či okolí hřbitova.

ÚDRŽBA A ROZVOJ SPORTOVIŠŤ. Vznik discgol-
fového hřiště a modernizace na atletickém stadionu.

MODERNIZACE VYBAVENÍ. Pro městské služby,
domov seniorů a další příspěvkové organizace.
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PODOPRA VÝSTAVBY BYDLENÍ. Vzniká 84 nových
bytů u nemocnice, začne výstavba domů na Lánech.

BEZBARIÉROVÝ NADCHOD S VÝTAHEM. Pomůže
maminkám s kočáry, seniorům i dalším Litomyšlanům.

PRODEJNA LIDLU V LITOMYŠLI. I díky podpoře 
radnice budeme brzy nakupovat v novém marketu.

CYKLOSTEZKA DO NEDOŠÍNA. Konečně se poda-
řilo propojit Nedošín s Husovkou bezpečnou cestou.

UPRAVENÁ ZÓNA U SOCHY B. SMETANY.
S vodou, stromy... pro relaxaci i pořádání trhů.

REKONSTRUKCE RODNÉHO BYTU B. SMETANY.
Důstojná, citlivá k historii a zároveň moderní.

dokončení
2022

dokončení
2022

dokončení
2022

dokončení
2023

dokončení
2024+

dokončení
2024+

Foto na dvoustraně: KDU-ČSL a nezávislí Litomyšl, archiv MěÚ Litomyšl v souladu s usnesením RaM 441/2022.
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Ing. Iva Pekníková
54 let, ředitelka knihovny

Mgr. Jan Janeček
46 let, podnikatel

Bc. Klára Kopecká
23 let, studentka

Mgr. Vít Večeře
28 let, redaktor

Radomil Kašpar,
57 let, místostarosta

města Litomyšl

Mgr. Josef Štefl
49 let, ředitel Střediska 

volného času

Mgr. Alena Fiedlerová
51 let, ředitelka Centra 

sociální pomoci 

Mgr. Petr Jiříček
42 let, zástupce ředitelky 

ZUŠ B. Smetany

Ing. Petr Kovář
50 let, projektový manažer

Ing. Jan Jiříček
45 let, statik, stavitel

Mgr. Martin Šorf
37 let, sportovní manažer,

trenér a učitel 

NÁŠ
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RNDr. Martin Kubeš
Ph.D.

43 let, vývojář

Bc. Tomáš Dřímal
41 let, živnostník

MUDr. Marie Hušková
47 let, lékařka

Bc. Josef Šmolík
33 let, sociální pracovník

Marian Nešpor
48 let, prodejce

Tereza Čapková, DiS.
23 let, pedagožka volného

času

Josef Pelikovský
55 let, vedoucí obchodu

Václav Tobek
23 let, student

Jana Střasáková
54 let, OSVČ

Pavla Bisová, DiS.
27 let, speciální pedagožka

Ing. Pavel Kopecký
56 let, podnikatel

MUDr. Dagmar Švecová
66 let, zubní lékařka
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Slibem nezarmoutíš, ale…

My své slovo chceme držet. Když něco slíbíme, 
tak se můžete spolehnout, že pro to uděláme maximum!

a nezávislí pro Litomyšl
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Na volebním lístku nás najdete pod číslem 3.
Děkujeme za podporu. Vaše hlasy jsou naším závazkem.


